
14 - MOCIÓ PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS GENT D’ESQUERRES-ICV-EUiA, 
PARTIT SOCIALISTA DE CATALUNYA, SOM GRAMENET, CIUTADANS I PARTIT 
POPULAR, A INSTÀNCIA DE LA PLATAFORMA EN DEFENSA DE LA SANITAT PÚBLICA 
SANTAKO DIU PROU. 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels 26 regidors assistents, aprova la moció següent: 
 
“Fa gairebé un any, vàrem presentar una moció amb data de juny de 2017 on sol·licitàvem una 
sèrie de mesures en quant a la sanitat pública de la nostra ciutat, amb el suport de tots els 
grups polítics amb representació al Ple Municipal. 
 
Si bé és cert, i ens congratulem d'això, hem vist complertes algunes de les demandes  que ens 
fa la ciutadania i que es van aquesta recollir a la moció d’ara fa un any. Hem aconseguit: 
 

• La reubicació del CESMA a la ciutat garantint l'accessibilitat i la integració de la 
ciutadania que rep aquests serveis, reivindicació a la que hem donat suport a les 
entitats de l’àmbit de la Salut Mental de la nostra ciutat, i altres entitats, partits 
polítics i associacions. 

• L’obertura del servei d’urgències de psiquiatria i planta d’hospitalització a l’Hospital 
Germans Trias i Pujol. 

• La privacitat dels usuaris a les sales d'espera de les consultes de l'hospital, 
modificant el sistema informàtic dels panells. 

• La integració als sistema informàtic sanitari del CatSalut de les nostres dades 
sanitàries així com l’App a “La meva salut.cat”, per part de la FHES. 

• L'increment d'una partida pressupostària extraordinària, per dotar de nous 
professionals els centres de atenció Primària de la ciutat. 

 
No obstant creiem que algunes d’elles que afecten directament a la salut de les persones 
resten encara pendents. 
 
I aquest és l’objectiu de tornar a presentar aquesta moció. 
 
Reconeixem que són moltes les demandes i que algunes no seran fàcils d’assolir, però no per 
això deixarem de considerar-les com a necessàries ja que ens avalen, de moment, 5000 
signatures de la ciutadania. 
 
Ens basem en que la sanitat pública és un be que hem de preservar i que la nostra tasca és 
contribuir a això mitjançant el diàleg i el bon enteniment amb les institucions i sempre vetllant i 
defensant els interessos col·lectius de les colomenques i els colomencs 
 
Encara que les llistes d’espera a intervencions quirúrgiques s’han vist reduïdes en algunes 
especialitats. Les llistes d’espera per a proves diagnostiques no assoleixen el nivell d’atenció 
desitjable per a la nostra ciutadania en allò que té a veure amb algunes primeres visites als 
especialistes i algunes proves diagnòstiques. 
 
La atenció primària a la nostra ciutat encara no arriba als nivells desitjats, malgrat l’esforç de 
les i els professionals de la sanitat pública. 
 
Cal evitar, que el descens  de les llistes d'espera, sigui com a conseqüència de la reducció del 
temps dedicat a atendre a cada pacient a la consulta, és a dir de passar de disposar de 10 
minuts per visita a 6 minuts, que és el que està passant en atenció especialitzada. Mesura que 
dóna  lloc a una disminució de la qualitat assistencial al no poder atendre les demandes del 
pacient en una sola visita i per tant traduint-se això en un augment de la demanda assistencial.  
Això es converteix en una situació paradoxal. Es fa palesa, doncs la necessitat de millorar la 
dotació dels serveis per tal de poder obrir noves agendes amb més professionals i disposar de 



més i millors mitjans i recursos que actualment es troben al límit de la seva capacitat  per  
donar sortida a la necessitat assistencial que demana la població. 
 

✓ D'igual manera, creiem que existeix una falta de sensibilitat a l’hora de fer anar als 
pacients, malalts, o a persones grans, sense criteris diferenciadors a qualsevol hora de 
la matinada, per realitzar-los alguna prova diagnòstica, un TAC, una RNM, un PET. 

✓ Tanmateix, la manca de pediatria provoca que el  servei d'obstetrícia sigui incomplet . 
Això nosaltres ho considerem una vulneració de drets, per omissió. 

✓ En quant al transport sanitari davant una emergència,  a l'actualitat  et porten a 
l’hospital de referència i volem poder escollir igual que escollim quan anem a les 
urgències en transport propi o públic.  

✓  No compartim la política del CATSALUT de privatització de serveis de la sanitat 
pública. Al CAP del carrer Major ja podem observar com la FHES, proveïdora de 
serveis del sistema públic de salut, gestiona part de la medicina especialitzada i duu a 
terme gestions administratives associades a ella. 
 

Per tot això, es proposa al Ple l’adopció dels acords següents: 
 
Primer - Instar al Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya a ampliar la referència 
hospitalària a l’Hospital Germans Trias i Pujol per a la ciutadania de Santa Coloma de 
Gramenet i que aquesta tingui l’oportunitat d’anar a aquell centre que consideri més adient.  
 
Segon - Instar al Departament de Salut a complir l’acord amb assolit tant amb les entitats 
colomenques com amb el propi Consistori, de la creació d’un CUAP a la població de Santa 
Coloma de Gramenet per dotar de millores en l’àmbit de les urgències primàries a les 
persones que pateixen malalties cròniques i/o d’altres casos que només necessiten 
l’observació mèdica durant unes hores i evitar els col·lapses als hospitals. 
 
Tercer - Instar a que les ambulàncies puguin portar als pacients que les necessitin per una 
urgència, on el pacient decideixi (FHES o a Germans Trias).  
 
Quart - Instar al departament de Salut de la Generalitat de Catalunya, a dotar a la FHES d’un 
servei de cardiologia, 24h. Per tal de que totes les patologies cardíaques, com símptomes 
d’ictus o IMC, siguin atesos amb la màxima urgència. 
 
Cinquè - Instar al CATSALUT a tenir un pediatre 24h a la FHES per als naixements que allí es 
produeixen o permetre que les dones de la nostra ciutat decideixin on parir, a la FHES sense 
pediatra o a Germans Trias i Pujol amb pediatres i que no hagin de renunciar als mitjans 
professionals que es tenen en un hospital 100% públic, al moment del naixement. 
 
Sisè - Instar al departament a fer-nos arribar el conveni signat pel CatSalut i la FHES sobre 
l'atenció especialitzada en l'ambulatori de carrer Major. Tanmateix, sol·licitem, que com es fa a 
altres ciutats amb situacions semblants, tots els centres, tant d’atenció primària com a els 
centres d’atenció especialitzada, ja que defensem la sanitat pública, conservin la imatge 
pública de la sanitat catalana i no exclusivament la imatge corporativa d’un  proveïdor de 
serveis. 
 
Setè - Traslladar a la Conselleria de Salut el contingut d’aquesta moció i a la direcció del 
Servei Català de la Salut i demanar una resposta a totes aquestes demandes per donar la 
qualitat de la sanitat que mereix la nostra ciutadania.” 


